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Folketingets Sundhedsudvalg 

Christiansborg 

6. februar 2024 

Svar på Sundhedsudvalgets spørgsmål nr. 221 (Alm. del) af 12. 

januar 2024 stillet efter ønske fra Stinus Lindgreen (RV) 

Spørgsmål 

Vil ministeren i fortsættelse af samråd 11/1-24 være åben over for flerårige øko-

nomiaftaler mellem regeringen og regionerne med henblik på regionernes mulig-

heder for at indgå langsigtede planer og aftaler, f.eks. i forhold til ny teknologi og 

nye lægemidler? 

Svar 

For kommunerne og regionerne er der fast praksis for at aftale de økonomiske 

rammer med KL og Danske Regioner i de årlige økonomiaftaler. Aftalernes et-

årige karakter betyder, at der løbende kan tages politisk stilling til udgiftsniveauet 

og prioriteringerne i den offentlige sektor. 

Som det også fremgår af Erfaringer med budgetloven 2014-2020, forhindrer budgetlo-

ven og de et-årige økonomiaftaler ikke, at regionerne kan arbejde med flerårige 

budgetter – eksempelvis på et område eller for en institution. Regionerne har fri 

mulighed for at tilkendegive over for deres institutioner, at budgetterne er fler-

årige, såfremt de finder det hensigtsmæssigt, dog med det forbehold, at tilpasnin-

ger kan blive påkrævede hen ad vejen, hvis det viser sig nødvendigt for at bidrage 

til, at den samlede økonomiske ramme for regionerne under ét løbende respekte-

rer de årlige økonomiaftaler.  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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